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Zápis z 270. zasedání AS FP TUL konaného dne 17. 03. 2025 

Přítomni: 

Komora akademických pracovníků AS (KP): Jan Berki, Anna Habánová, Klára 
Kuprová, Magda Nišponská, Petra Peldová, Martin Slavík, Jiří Šmída  

Komora studentů AS (KS): Marek Mroček, Eva Rusínová, Ema Sochová 

Omluveni: Kateřina Váňová, Joel Karásek 

Hosté: Aleš Suchomel 

Ověření zápisu: P. Peldová  

První místopředseda M. Mroček řídil zasedání. 

Program 270. zasedání AS 

1. Schválení zápisu z 269. zasedání  
2. Schválení plánu realizace strategického záměru 2025  
3. Různé 
 

Schválení programu zasedání 

Schváleno (KP: 7 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se; KS: 3 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se) 

ad 1) Schválení zápisu z 269. zasedání 

Schváleno (KP: 7 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se; KS: 3 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se) 

ad 2) Schválení plánu realizace strategického záměru 2025 

Děkan A. Suchomel představil každoročně připravovaný dokument a okomentoval jeho 
jednotlivé body. Struktura vychází z univerzitního strategického záměru a fakulta je 
v souladu s prioritami školy. 

Důležitým úkolem je řešení projektu UčiTUL, aktuálně se nastavují rámcové požadavky. 
Posílení partnerství se školami je další průběžný úkol. Máme nové fakultní školy, jejich 
portfolio spravuje dr. H. Picková. Problémem zůstává nedostatek vhodných středních škol 
v okolí. 

Zvýšení počtu profesních studijních programů – tento bod již byl splněn, fakulta získala 
dva nové profesně zaměřené programy: Pedagogická studia a Speciální pedagogika. 

V oblasti úspěšnosti studia jsme nastavili přijímání studentů na základě testu obecných 
studijních předpokladů, pomoci má i systém studentských tutorů. U studentského 
hodnocení kvality je snahou zvýšit procento studentů, kteří se hodnocení účastní – 
aktuálně hodnotí pouze necelá třetina studentů. 
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Další vzdělávání pedagogických pracovníků přešlo pod Centrum celoživotního 
vzdělávání, které je nyní součástí fakulty. Sjednocuje se přístup, propagace a také 
formuláře pro RVH a MŠMT. Nárůst studentů zaznamenala Univerzita třetího věku, která 
také přešla pod fakultu. 

V oblasti kombinovaného studia se pracuje na vylepšení tvorby rozvrhů. Fakulta se 
snažila navýšit počet studentů v doktorských st. programech, což se podařilo – aktuálně 
máme 24 studentů, přičemž dříve byl jejich počet téměř nulový. Nově jsme získali 
doktorský program Aplikovaná matematika a budeme žádat i o habilitační řízení. 
Dlouhodobým cílem je akreditovat doktorský program v oboru Pedagogika, což by 
umožnilo získat institucionální akreditaci. 

Ve vědě a výzkumu narůstá počet výsledků.  

Klíčovou akreditací byla Speciální pedagogika, kterou fakulta získala, již bylo vypsáno 
i přijímací řízení. Dále jsme získali akreditaci pro bakalářský program Aplikovaná 
geografie. 

V oblasti internacionalizace se proděkanka Eva Kuželová Košťáková věnuje navyšování 
počtu mobilit, což se pozitivně projevilo na ukazateli K. Nově jsme navázali spolupráci 
v rámci RUN-EU – aliance vzdělávacích fakult z několika evropských univerzit.  
Fakulta poprvé otevírá bakalářské studium v angličtině, přičemž se již hlásí první studenti. 
Nicméně na pedagogické fakultě zřejmě nebudou anglicky vyučované programy prioritou.  

V oblasti strategického řízení lidských zdrojů bude přepracováno hodnocení pracovníků.  

Optimalizace počtu přijímaných studentů se průběžně sleduje, čekáme na další 
akreditace. MŠMT požaduje zvýšení počtu přijatých studentů – o 5 % v učitelských a o 
10 % v ostatních programech. Ukazatel R podporuje regiony s nižším počtem studentů, 
podmínkou je však právě 10% nárůst přijatých. Děkan spolu s děkanem ZČU v Plzni jedná 
s MŠMT a snaží se, aby přidělené prostředky neklesly. 

V rámci kultivace prostředí fakulta pořádá koncerty, cykly přednášek pro veřejnost a další 
akce. Cílem je také zvýšit regionální působení – podepsalo se memorandum o spolupráci 
se ZOO Liberec a příští měsíc vejde v platnost dohoda o spolupráci s botanickou 
zahradou. 

Diskusi zahájil J. Berki, který navrhl, aby se plán schvaloval až po vyhodnocení 
předchozího roku. Zdůraznil potřebu konkrétnějších indikátorů. U bodu A1B2 vznesl 
otázku ohledně plánovaných opatření. Podal několik připomínek, na které reagoval 
děkan. 

J. Šmída ocenil vloženou práci, zároveň upozornil na časový překryv výročních zpráv 
a plánu na další rok. Poukazovalo se na chybějící kvantifikaci indikátorů a navrhl se 
systém průběžného vyhodnocování plnění plánu. Zazněla také otázka po smyslu tohoto 
dokumentu. Děkan vysvětlil, že dokument je určen pro ministerstvo a nelze jej zpracovat 
dříve.  

J. Šmída upozornil na rozpor mezi skutečností, že univerzita nedostatečně podporuje 
propagaci a vnější vztahy, a obsahem dokumentu, který tuto podporu deklaruje. 
Konstatoval, že vedení univerzity tuto oblast dlouhodobě podceňuje. Děkan uvedl, že 
propagaci jednotlivých studijních programů mají na starosti katedry a kampaně běží na 
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různých úrovních. Do diskuse se zapojila K. Kuprová. M. Slavík kritizoval práci Oddělení 
komunikace a marketingu TUL. J. Berki oznámil, že otázku propagace probere na AS 
TUL. Děkan přislíbil, že senát seznámí s výsledky kampaní na sociálních sítích. 

M. Mroček se dotázal, zda se bude navyšovat počet studentských tutorů. Děkan 
odpověděl, že pro tento rok ne, případné navýšení bude záležet na potřebě. 

Diskuse o studentském hodnocení kvality se zaměřila na motivaci studentů k účasti. 
Děkan navrhl, aby vyučující zařadili hodnocení do závěrečné hodiny kurzu. J. Berki 
informoval, že tento problém řeší vedení TUL. Uskutečňují se konzultace s fokusními 
skupinami a zvažuje se, zda by hodnocení ve STAG mohlo být atraktivnější nebo zda by 
nebylo vhodnější přejít na jinou platformu. 

Děkan informoval, že v dubnu bude fakultu hodnotit Centrum pro studium vysokého 
školství, což poskytne další zpětnou vazbu. 

M. Nišponská navrhla, že předložený materiál doplní o informace o spolupráci 
s univerzitou v Maine a další údaje.  

 

Usnesení: AS FP schválil Plán realizace strategického záměru 2025 s tím, že indikátory 
se budou kvantifikovat a budou se reflektovat podněty ze zasedání.  

Schváleno (KP: 7 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se; KS: 3 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se) 

 

ad 3) Různé 

 M. Mroček – studenti si stěžují, že vstup do chill–out zóny je na kartu, ale v pátky 
nikoliv. Děkan navrhl řešení věnovat univerzitní čipovou kartu všem studentům při 
začátku studia. To by řešilo i vstupy do budov.  

 M. Slavík a další zpracovali podněty pro úpravu webu.  

 K. Kuprová – senát vysílá M. Mročka na zasedání studentské komory RVŠ, děkan 
souhlasí s úhradou cestovních nákladů.   

 

Příští zasedání 14. 4. 2025 od 10.40. 

 
V Liberci 17. 03. 2025    Klára Kuprová, předsedkyně AS FP TUL 
 
 
Zapsala: Ilona Sovová      Ověřila: Petra Peldová 
 


